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Beste IPA-leden en IPA-vrienden,

Onze District Ledenvergadering (DLV) is gehouden op 25 april 2023 in ons clubgebouw 
te Velp. Tijdens de vergadering is met name gesproken en gediscussieerd over het 
voorstel van het Landelijk Bestuur (LB) tot aanpassing/samenvoeging van de IPA-
districten. De Advies- en Arbitrage Commissie (AAC) heeft op het voorstel van het LB 
onder andere het volgende advies aan het LB gegeven: neem twee jaar de tijd voor 
een finale beslissing daar het een ingrijpende verandering betreft. Aan de hand van een 
bindend ledenreferendum, uit te schrijven in mei 2025, zal de uitslag bindend zijn voor 
alle districten. 

Loes Nije (2de penningmeester/redactie) heeft om persoonlijke reden aangegeven niet 
herkiesbaar te zijn. Wij danken Loes hierbij nogmaals hartelijk voor de jarenlange inzet 
voor IPA Arnhem e.o.. 
Met betrekking tot de financiële verantwoording 2022 is door de leden van de DLV 
decharge verleend op advies van de kascontrolecommissie. Voor nadere informatie zie 
het betreffende artikel in onze Melder en het verslag van de DLV op onze website.

Verder is de Algemene Ledenvergadering (ALV) gehouden op 26 mei 2023 op de 
politieacademie te Apeldoorn. In de volgende Melder zult U geïnformeerd worden 
omtrent hetgeen besproken en besloten is.

We gaan op vakantie en maken ons geen zorgen over corona. Drie op de vier 
Nederlanders gaan dit jaar op zomervakantie en vooral Duitsland, Frankrijk, Spanje 
en Italië zijn populair. In sommige landen gelden nog coronamaatregelen. Zo kan in 
Frankrijk en Portugal bij binnenkomst om een vaccinatie-, herstel- of testbewijs worden 
gevraagd.

Op het moment dat deze Melder bij U op de deurmat valt nemen/hebben een aantal van 
onze leden deel(genomen) aan een geweldige 9-daagse rondreis door Ierland. Deze 
reis wordt aangeboden, verzorgd en uitgevoerd door Midland tours.

De zomer is dan eindelijk daar en de meeste mensen trekken er dan ook weer op uit 
om in Nederland en/of het buitenland te genieten van een heerlijke vakantie. Rest mij 
verder om een ieder een fijne vakantie toe te wensen. Geniet lekker van de zon en het 
buitenleven. 

Veel leesplezier, (en ik hoop U te ontmoeten tijdens een van
onze activiteiten of evenementen!)

Voorwoord

Arno Jansen 
Voorzitter

IPA district Arnhem en Omstreken
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- November – wijnproeverij

Kaarten en Rummikub
Na de zomervakantie worden de volgende avonden 
gehouden: 26 september, 24 oktober, 21 november 
en 19 december. De avonden worden gehouden op 
de dinsdagavond vanaf 19.30 uur (zaal open om 
19.00 uur) in het clubgebouw van SIOS ’61 te Velp, 
Rietganssingel 117, 6883 DR.

Opgave voor deelname aan het kaarten of rummikub 
graag via evenementencoördinator Marjo Koehorst 
per mail: marjokoehorst@hotmail.com of telefonisch 
op 06-45625930.

Activiteiten Oostelijke IPA-districten - 2023: 
16 juni   - Hanzewandeling in Deventer   - Oost-Nederland
1 juli   - Jeu des boules in Denekamp  - Twente
2 juli   - Fietstocht rond Epe    - Oost-Nederland
11 augustus  - Suppen en kanovaren op de Berkel  - Oost-Nederland
8 september  - Kampeerweekend in Opheusden  - Nijmegen e.o.
9 september  - Fietstocht in Rijssen/Holten   - Twente
12 september  - Klootschieten in Rossum   - Twente
23 september  - Bowlen in Zwolle    - Oost-Nederland
?? oktober  - 8-daagse reis naar Moravië, Tsjechië - Oost-Nederland
10 oktober  - Klootschieten in Lattrop   - Twente
?? oktober  - Schieten in Spork (D.)   - Oost-Nederland
5 november  - Herfstwandeling    - Oost-Nederland
5 november  - Jaarlijkse maaltijd    - Oost-Nederland
14 november  - Klootschieten in Oldenzaal   - Twente
18 november  - Lezing Forensische Opsporing  - Nijmegen e.o.

Agenda - Activiteiten

Zaterdag 30 september 2023
- Najaars-BBQ bij Thoen en Thans in Oud-
Zevenaar. Nadere informatie verderop in deze 
Melder.

Zondag 7 januari 2024
- Nieuwjaarsreceptie in clubgebouw SIOS ’61 
in Velp.

In voorbereiding:
- oktober 2023 – rondleiding op de nieuwe 
meldkamer van de veiligheidsregio in Apeldoorn.

De dagtocht per touringcar naar Eibergen met 
rondvaart en in Borculo een bezoek aan het 
brandweer- en stormrampmuseum die op 11 mei 
2023 zou plaatsvinden is helaas door een te gering 
aantal deelnemers niet doorgegaan. 

2023/2024
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18 november  - Bingo in Enschede    - Twente
9 december  - Gravelrit op de Veluwe   - Oost-Nederland
12 december  - Bezoek Kerstmarkt    - Twente
16 december  - Inloopavond in Puiflijk   - Nijmegen e.o.

Opgave voor bovenstaande activiteiten:
IPA Oost-Nederland op e-mailadres: pm-oost-nederland@ipa-nederland.nl 
IPA Twente op e-mailadres:   twente@ipa-nederland.nl    
IPA Nijmegen op e-mailadres:  evenementen-nijmegen@ipa-nederland.nl

Wat hadden we geluk met die mooie Koningsdag dit jaar. Nu ik dit schrijf en naar buiten kijk naar het bewolkte 
en druilerige weer moet ik weer daaraan denken. Kleedjesmarkten, vlaggen, oranje slingers, muziek, dans en 
veel kinderpret zorgden voor een heerlijke dag. De foto op de voorpagina getuigt ervan dat de hulpverlening 
natuurlijk weer paraat was. De handhavers inspecteerden in de vroege uurtjes de veiligheid rondom de 
evenementen waarna het publiek lekker kon gaan genieten. Vele personen werden ook weer bedankt door 
de Koning met een Koninklijke onderscheiding voor al het “vrijwilligers”-werk dat zij hebben gedaan voor de 
maatschappij. Wederom ook weer oud-collega’s die in het zonnetje werden gezet en in ons District viel de 
eer te beurt aan Max Daniel, voormalig politiechef.  

Op de District Ledenvergadering nam Loes Nije afscheid van het bestuur. Voor de redactie van de Melder 
heeft ze zich jaren ingezet. Ook de grote jubileumuitgave van 60 jaar IPA Arnhem e.o. in 2020 heeft ze mede 
helpen vormgeven en van een leuke inhoud voorzien. Loes, bedankt voor je inzet als 2e penningmeester en 
als lid van de redactie van de Melder. 

Vele zaken zijn de afgelopen maanden weer gebeurd en met name de voorgenomen samenvoeging van de IPA-
districten in Nederland heeft het bestuur menig uurtje discussiëren gekost. Na de gehouden ledenvergadering 
lijkt de angel er een beetje uit en worden we niet echt overvallen door een snelle samenvoeging, maar krijgen 
we tijd en ruimte om de praktische zaken met elkaar af te stemmen. Want wat moet je nu met de magazines, 
zoals deze Melder, doen. Gaan we samen of blijven de huidige drie magazines zelfstandig. Oost-Nederland 
heeft samen met Twente een magazine en Nijmegen en Arnhem hebben nog hun eigen uitgave. Er zijn nog 
genoeg zaken met elkaar te bespreken en gelukkig kunnen we dit (voorlopig) samen delen in de Melder van 
het IPA- District Arnhem e.o. De redactie wenst u veel leesplezier!
En nog even dit . . . . . . .

REDACTIE
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In memoriam
Op 12 februari is onze lieve moeder Johanna Stoks overleden door de 
gevolgen van een hartaanval.

Johanna mocht maar 40 jaar worden. Ze was de vrouw van Anton Holtes, 
bij velen ook bekend als de zoon van penningmeester Fred Holtes en zijn 
vrouw Annelies. Op 20 februari werd Johanna na een warm en liefdevol 
afscheid gecremeerd in Arnhem.

Johanna was een bekend gezicht achter onze IPA-bar tijdens de 
recepties. Ook deed ze elk jaar mee met  jeu des boules en andere 
activiteiten.

Johanna laat haar twee meiden Angel en Jennifer achter.
Wij vinden troost bij het idee dat mama nu weer samen met papa is en 
ze nu samen op ons neer kijken. Mama zal altijd in ons voortleven en we 
voelen haar aanwezigheid om ons heen.

Angel Holtes
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Bestuurszaken
De District ledenvergadering (DLV) is voor het bestuur altijd een belangrijk 
meetmoment om in nauw contact met haar leden te vernemen of het in 
het afgelopen jaar gevoerde beleid de goedkeuring krijgt. Samen plannen 
maken voor de toekomst is dan ook weer mogelijk. Het bestuur heeft op 
de DLV van dinsdag 25 april een vruchtbare vergadering gehouden waarbij 
belangrijke beslissingen zijn genomen. Alle leden zijn via e-mail voorzien van 
een concept verslag van deze vergadering. Een aantal belangrijke punten 
benoemen we hier alsnog:

- 

-

-

-

-

- 

NIEUWE LEDEN
Onze voorzitter heeft wederom drie nieuwe leden binnen het IPA-district Arnhem e.o. welkom mogen heten. 
We hopen ze snel te mogen ontmoeten bij onze activiteiten.
- Sanne Kasbergen, wonende in Oud-Beijerland;
- Bodi Struijck, wonende in Arnhem; 
- Anthony Cowin, wonende in Arnhem.

VERJAARDAGEN
In de maanden maart, april en mei hebben we slechts één  lid met zijn prachtige verjaardag mogen feliciteren. 
De kroonjarigen, zij die de leeftijd van 75, 80, 85, etc. bereiken, ontvangen een mooie bos bloemen van het 
bestuur en zo worden de beste wensen en nog vele goede jaren in gezondheid overgebracht. 
Leo Bouwer uit Terschuur bereikte de mooie leeftijd van 75 jaar.       

IPA-district Arnhem e.o. steunt het door de Advies- en Arbitrage 
Commissie van IPA Nederland uitgebrachte advies om o.a. de 
samenvoeging van de IPA-districten Oost 4 (Arnhem, Nijmegen, 
Twente en Oost-Nederland), vallend onder de Politie Eenheid Oost-
Nederland, pas in te voeren na een bindend ledenreferendum in mei 
2025. De ingangsdatum van samenvoeging zou dan 1 januari 2026 
kunnen worden.

Het 65-jarig jubileum van IPA Arnhem e.o. wordt gevierd op 24 februari 2025 met een bescheiden 
feestavond/receptie.

IPA Arnhem e.o. organiseert zelf geen groepsreizen meer en beperkt zich tot het uitzetten en 
bekendmaken van de mogelijkheid om deel te nemen aan toekomstige reizen van andere districten 
of van touroperators.

Een financiële bijdrage van € 250,- is toegezegd aan SIOS ’61, onze gastheren, die een Automatische 
Externe Defibrillator (AED - een draagbaar apparaat dat het hartritme weer kan herstellen bij een 
hartstilstand) willen laten plaatsen in of bij het clubgebouw.

De leden dragen het bestuur van IPA Arnhem e.o. op tijdens de Algemene Ledenvergadering (ALV) 
van 26 mei a.s. duidelijk te maken dat het landelijk bestuur terughoudend moet zijn met extra uitgaven 
t.b.v. de ledenwerving van jongeren. Door de verhouding van “ouderen” (90 %) en “jonge leden” 
(10 %) lijkt een extra investering van max. € 25.000,- boven op de al gereserveerde € 15.000,- 
onevenredig groot.

Gezien de huidige ontwikkelingen worden de vacante bestuursfuncties, 2e secretaris en 2e 
penningmeester, voorlopig niet opgevuld.
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Dit is een stoer diner met gebruik van de barbecue en 
de smoker en bestaat uit koude en warme gerechten.
De familie Reijmer is voor IPA Arnhem e.o. niet 
onbekend. Vele malen zijn wij in de afgelopen jaren 
te gast geweest in hun toenmalige restaurant en 
zalencentrum ’t Centrum in Babberich. Daar zwaaide 
Laurens de scepter en zijn vrouw Marita runde vanaf 
2016 hun tweede bedrijf in Oud-Zevenaar.

Het restaurant Thoen en Thans, naast de alom 
bekende St. Martinuskerk, ligt in het prachtige gebied 
de Liemers. De plek waar al sinds zeker 1742 een 
onderkomen zit voor gasten. Vroeger stond hier 
herberg de Pelikaan waar menig gast verbleef. 
Net voor de Tweede Wereldoorlog is de herberg 
afgebrand, waarna meneer Wieleman het nu oude 
deel van het pand heeft gebouwd.

De familie Wieleman heeft vanaf die tijd tot 2015 in dit 
pand gewoond en gewerkt. Na “opa” Wieleman heeft 
zijn dochter Door met haar man Jan van Kempen 
vele jaren een florerende horecazaak gerund. Menig 
dorpeling heeft hier zijn huwelijksfeest gevierd, een 
vergadering gehad of een koffietafel. In 2016 heeft 
de familie Reijmer het pand gekocht en verbouwd 
tot wat het nu is. Het pand heeft dus een hele 
geschiedenis met mooie verhalen van Thoen. En met 
de verbouwing heeft de familie Reijmer het gebracht 
naar het Thans.

Op zaterdag 30 september zijn wij van harte welkom 
vanaf 16.00 uur. U wordt ontvangen met een drankje 
en de barbecue en smoker zullen al snel hun warmte 
gaan verspreiden. We hopen natuurlijk op mooi 
barbecueweer, maar mocht het nodig zijn dan is er 
gelukkig voldoende ruimte om binnen te vertoeven. 
Rond de klok van 21.00 uur zal de avond eindigen. 
Buiten het welkomstdrankje en het als afsluiting 
geschonken kopje koffie zijn de consumpties voor 

eigen rekening. Naast de gezelligheid samen kunnen 
we genieten van een heerlijk gevarieerde maaltijd 
van warme en koude gerechten. Na de ervaringen die 
we hebben gehad in Babberich zal het hier in Oud-
Zevenaar ook allemaal overheerlijk gaan smaken. 

De kosten voor deze activiteit bedragen voor IPA-
leden en hun partner: € 25,- p.p. Introducees 
betalen € 35,- p.p. De betaling voor deelname graag 
overmaken op NL23RABO0143770810 t.n.v. IPA 
Nederland, onder vermelding van BBQ Arnhem. Er 
is een maximum van 80 deelnemers. Deelname op 
volgorde van aanmelding en na ontvangst van de 
betaling van de kosten. Leden en partners gaan voor 
introducees tot het moment van de deadline van 
opgave.

Deelname is voor eigen verantwoordelijkheid. Na de 
sluitingsdatum worden eventuele onkosten bij het 
niet deelnemen in mindering gebracht op het terug te 
ontvangen bedrag. 

Aanmelden voor 18 september a.s. bij Marjo Koehorst 
via: marjokoehorst@hotmail.com of telefonisch:
06-45625930. 

De evenementencommissie

Op zaterdag 30 september 2023 organiseert IPA Arnhem e.o. bij de familie Reijmer, Kerkweg 10 in Oud-
Zevenaar een gezellige middag/avond met als thema: 

“NAJAARS - Barbecue Smoked & Grill”
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Jeu de Boules – waar gaan we heen?
Wij gaan een poosje terug in de tijd. In 2015 kwam 
ons lid Mary Bokhove met een voorstel voor een 
nieuw te houden evenement. Zelf was zij lid van 
Jeu de Boules Vereniging Zevenaar en zij zou 
het leuk vinden om binnen de IPA een onderlinge 
wedstrijdmiddag te houden. Door het bestuur werd 
er contact opgenomen met de Jeu de Boules club 
in Zevenaar en daar kwamen we twee voor velen 
van onze IPA-leden bekenden tegen, Annie en 
Hans Wolsink.  Annie en Hans hebben meermalen 
deelgenomen aan de door ons in het verleden 
georganiseerde IPA-kampeerweekenden.
Zaterdag 16 februari 2016 werd voor het eerst 
een onderlinge wedstrijd door ons IPA-district 
georganiseerd en toen werd deze aangekondigd 
als “Oostelijke kampioenschappen Jeu de Boules”. 
In totaal meldden zich 43 personen aan. Uiteindelijk 
werd er door afmeldingen met 36 personen 
deelgenomen aan de wedstrijd. Door het bestuur 
waren twee bekers beschikbaar gesteld voor de best 
scorende dame en de best scorende heer.

Gezien het succes werd er op zaterdag 18 februari 
2017 opnieuw een wedstrijd georganiseerd, 
maar met nu aan het einde een afsluiting met 

een stamppottenbuffet. Ook nu was er genoeg 
belangstelling en gingen 35 personen de onderlinge 
strijd met elkaar aan.

Zaterdag 24 februari 2018 was voor de organisatie 
van de Jeu de Boules wedstrijd een topdag. Maar 
liefst 53 personen hadden zich aangemeld voor 
de onderlinge wedstrijd. Ook nu werd de middag 
afgesloten met een stamppottenbuffet.

Wat goed en aantrekkelijk is, moet je niet veranderen. 
Dus organiseerde de evenementencommissie op 
16 februari 2019 een middagje Jeu de Boules. 
Er hadden zich 35 personen opgegeven, maar 
uiteindelijk bleven er 29 spelers over. Tijdens deze 
wedstrijd werden voor de laatste keer bekers aan de 
winnaars uitgereikt. Bekers zijn uit de tijd, verdwijnen 
meestal en verder vult u het zelf maar in. Ook nu was 
er aan het einde een gezamenlijke maaltijd. Jammer 
voor de organisatoren, maar het eten was niet wat wij 
gewend waren, het was koud en van onvoldoende 
kwaliteit.

De evenementencommissie liet zich niet uit het veld 
slaan en bedacht een andere invulling voor wat 
betreft de wedstrijdmiddag. Op zaterdag 15 februari 
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2020 vond de onderlinge strijd  in de hal van Jeu de 
Boules club Zevenaar plaats en aan het einde van 
de middag gingen de deelnemers naar ‘t Centrum, bij 
velen van ons bekend, in Babberich. Daar vond de 
prijsuitreiking plaats en werd er volop genoten van 
een geweldig stamppottenbuffet. Kort hierop werden 
alle activiteiten vanwege de pandemie stilgelegd. In 
2021 en 2022 werden er hierdoor geen evenementen 
georganiseerd.

Na Corona werd de draad weer opgepakt en 
organiseerde de evenementencommissie op 
zaterdag 11 februari 2023 opnieuw een middagje 
Jeu de Boules met als afsluiting een gezamenlijk 
stamppottenbuffet. Helaas was de deelname zeer 
gering. In totaal hadden zich 16 personen opgegeven. 
Voor de cateraar was het aantal deelnemers te gering 
om de maaltijd te organiseren. De commissie heeft 

alles in het werk gesteld om een passende oplossing 
te vinden. Helaas is ‘t Centrum in Babberich voorgoed 
gesloten en het alternatief hiervoor Thoen en Thans 
in Oud-Zevenaar was die middag volgeboekt. Omdat 
de maaltijd verviel, haakten nog eens vier deelnemers 
af. 

Uiteindelijk hebben 12 personen zich vermaakt 
tijdens een onderling wedstrijdje Jeu de Boules. 
De  evenementencommissie stelt zich nu de vraag. 
Moeten wij in de toekomst nog wel een Jeu de 
Boules wedstrijd organiseren? Heeft u misschien een 
alternatief? Wij organiseren graag evenementen voor 
de leden, dus laat je horen en neem contact met  ons 
op via marjokoehorst@hotmail.com of telefonisch op 
06-45625930.

Fred Holtes
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Stadswandeling Doesburg
In het IPA-blad werd melding gemaakt door de 
evenementencommissie dat er een stadswandeling 
georganiseerd werd op zondag 26 maart 2023 in 
het stadje Doesburg. In de uitnodiging stond onder 
andere vermeld:

Laat u verrassen in het mooie Doesburg!
Wie Hanzestad Doesburg kent, zal het volmondig 
beamen: je krijgt er geen genoeg van. Hier barst 
het van de bezienswaardigheden. Meer dan 150 
monumenten, beeldbepalende panden en vele 
musea, je komt ogen tekort. De historische 
rijkdom van de stad is af te lezen aan de prachtige 
gevels en het ongeschonden middeleeuwse 
stratenpatroon. Al in 1237 kreeg Doesburg 
stadsrechten, dat is zo’n 60 jaar eerder dan 
Amsterdam.

Aangezien wij (Ria, Anneke en Krijn) nooit eerder een 
bezoek hadden gebracht aan het stadje Doesburg, 
besloten we, gezien bovenstaande tekst, deel te 
nemen aan de stadswandeling.
Op voornoemde datum waren wij omstreeks 13.30 
uur in de Proeverij De Stadstuin te Doesburg en 
werden ontvangen door het bestuurslid Bert Veldink 
onder genot van koffie met een heerlijk stuk gebak.

Om 14.00 uur werden de 30 deelnemers opgedeeld 
in twee groepen en begonnen we in de regen aan 
de wandeling. Iedere groep werd begeleid door een 
plaatselijke stadsgids. Het weer was helaas niet 
geweldig (nat en koud). Dat deerde ons niet, temeer 
daar onze gids prachtig kon vertellen over de oude 
geschiedenis van het stadje.

Later hoorden wij van de andere groepsleden dat 
ook hun stadsgids heel veel wist te vertellen over 
Doesburg. 

Wij wandelden eerst naar de Gasthuiskerk. Onze 
gids bleek daar tegenover te wonen. De kerk werd in 
de 14e eeuw al gebouwd. In het verre verleden bleek 
het gebouw ook als hospitaal te hebben gediend. In 
1966 is het aangewezen als nationaal monument. 
Tegenwoordig fungeert het als het culturele centrum 
van de stad Doesburg. 

Vervolgens gingen we naar de vismarkt. Een mooi 
pleintje waar het merendeel van de aangrenzende 
panden gekleurde muren had. Door de gids werden 
we geattendeerd op een maquette, weergevende de 
binnenstad en het stadhuis. De maquette is gemaakt 
door de plaatselijke zilversmid. Gelukkig werd het 
droog wat de wandeling toch een stuk aangenamer 
maakte.

Bij de Martinikerk werden wij door de stadsgids 
geattendeerd op de afdruk van een handje, 
aangebracht in een stukje beton en gemetseld in 
de buitenmuur van de kerk. De afdruk staat in de 
volksmond bekend als het handje van Haanappel.
Haanappel was een timmerman die op een dag in de 
17e eeuw werkzaam was in de kerk. Tijdens zijn werk 
werd de bovenkant van de toren van de kerk getroffen 
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door blikseminslag waardoor brand ontstond. De 
timmerman ging naar boven om de brand te blussen 
hetgeen hem niet lukte. Het vuur greep zeer snel om 
zich heen en hij moest zo snel mogelijk proberen 
weer naar beneden te gaan daar de trappen boven 
in de toren ook reeds in brand stonden. Hij deed 
dat door gebruik te maken van de touwen van 
de klokken in de toren. Hij liet zich naar beneden 
glijden. Beneden gekomen bleek hij de binnenzijde 
van zijn beide handen te hebben verbrand vanwege 
het glijden van zijn handen langs de touwen. Het 
verhaal deed de ronde dat toen de timmerman 
thuiskwam zijn zwangere vrouw zodanig schrok van 
de verschroeide handpalmen dat ze binnen enkele 
weken beviel van een baby met brandwondjes 
aan de handjes. Nakomelingen van de timmerman 
bleken ook allemaal vrij veel eelt in de handen te 
hebben, vandaar de naam Haanappelhand. Naar 
die uitdrukking werd ooit eens onderzoek gedaan 
en daarbij bleek dat de Haanappels een erfelijke 
afwijking hadden, waardoor er heel snel eeltvorming 
ontstond aan handen en voeten.

Zo vertelde de gids dat Doesburg vroeger ook 
meerdere stadsboerderijen had, die de afgelopen 
jaren werden verbouwd of gesloopt. Zo is een aantal 
omgebouwd tot woning dan wel verenigingsgebouw, 
museum of horecagelegenheid. De voorgevels 
werden zo veel mogelijk intact gehouden. De 
boerderijen waren te herkennen aan meestal twee 
bouwlagen met aan de voorzijde een sterk oplopend 
zadeldak. De vertrekken in het pand bestonden 
veelal uit een woongedeelte en stallen, schuren 
en ruimtes voor opslag van voer- en werktuigen, 
afhankelijk van de grootte. Naast de woning werd het 
vee via een brede stalpoort naar binnen gebracht. Bij 
sommige panden in de stad is deze brede stalpoort 
naast de woning nog te zien. De kleinere boerderijen 
hadden geen stalpoort. Het vee werd dan gewoon 
via de toegangsdeur van de woning in de boerderij 
gebracht. Dit gebeurde dan bij de winterdag. ‘s 
Zomers liet men het vee grazen buiten de stad. De 
stadsboerderijen werden heel vroeger gebouwd 
binnen de stadsmuren/dijken van de plaats. Dit 
was veiliger voor de boeren. Ook in die tijd speelde 
veiligheid van de mens al. Op het platteland was het 
minder veilig vanwege struikrovers.

Na afloop van de wandeling werden wij weer terug 
verwacht in De Stadstuin alwaar nog een drankje 
gedronken kon worden, waarbij ook nog een kleine, 
warme versnapering werd geserveerd. Dit is zo 
ongeveer het verhaal zoals wij de middag hebben 
ervaren. 

Vlak voordat wij afscheid namen van de groep 
werden wij nog even door Fred en Bert “overvallen”. 
Of wij niet even een stukje wilden schrijven over 
deze middag voor in deze Melder. Wij lieten ons 
natuurlijk niet kennen doch hadden het liever voor de 
stadswandeling al geweten zodat we een aantekening 
en een foto hadden kunnen maken.
Toch bedankt voor deze fijne middag. 

Groet Ria, Anneke en Krijn. 

Naschrift van de redactie: met die foto’s is het goed 
gekomen. De foto’s bij dit artikel zijn van Hilde Koehorst 
en Bert Veldink
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Sunset March
Een stralende dag gaf het vooruitzicht voor een 
mooie avondwandeling. Niet zomaar een wandeling, 
maar een met een diepe betekenis. IPA Nijmegen 
e.o. had namelijk de Sunset March aanbevolen aan 
de IPA-leden om daaraan deel te nemen. Met het 
Nederlandse klimaat is het vaak ongewis of het een 
beetje wandelweer is, maar wij troffen op zondag 2 
april 2023 prachtige omstandigheden. Wel een fris 
windje, maar daar kun je je op kleden.

Rond 19.30 uur verzamelde zich een mooie groep 
IPA-leden uit meerdere districten op de afgesproken 
plek onder aan het trappenhuis aan de zuidoever 
van de Waal. Brugt Peper heette ons  namens IPA 
Nijmegen e.o.  van harte welkom en stelde aan 
ons voor IPA-collega Jimmy Hilgen en zijn maat 
Tjarco Schuurman. Beiden zijn geïnteresseerd in de 
Tweede Wereldoorlog geschiedenis en hebben de 
Stichting D-Day Dodgers opgericht. Tevens hebben 
zij Facebookpagina’s om de herinnering aan WO II 
levend te houden. Zij vinden dat met name de rol 
van de Canadezen in deze strijd altijd onderbelicht is 
gebleven. Zij onderzoeken hun aandeel in de oorlog 
en dan vooral van de “48th Highlanders of Canada”, 
vanaf hun landing op Sicilië tot hun doorsteek 
Duitsland in. Ze waren ook in Nijmegen. Jimmy 
probeert van zoveel mogelijk soldaten persoonlijke 
gegevens te vinden, liefst met foto, zodat ze een 
gezicht krijgen. Op menig militaire begraafplaats, 
tot in Italië aan toe, hebben Jimmy en Tjarco ervoor 
gezorgd dat tijdens herdenkingen foto’s van de 
overledenen op de graven staan. Een gezicht bij een 
naam maakt grote indruk.

Tjarco vertelde het bijzondere verhaal van een 
Waalcrosser, Herbert Adams, een Amerikaanse 
veteraan uit de tweede wereldoorlog. Hij was 
“machinegunner” in de 82e Airborn Division. Adams 
sprong als eerste soldaat uit het C-47 vliegtuig, 
maakte deel uit van operatie Market Garden en 

vocht daarna in het bloedige Ardennenoffensief.  
Met andere woorden, Adams is een oorlogsheld 
die ons land heeft helpen bevrijden. Na de oorlog is 
zijn regiment beloond met de Militaire Willemsorde 
en een dankwoord. Adams ontving nooit de 
bijbehorende versierselen, omdat hij te druk was met 
andere bezigheden. Hij was lijfwacht van Generaal 
Eisenhouwer. 

In 2013 kreeg Adams op 89-jarige leeftijd uiteindelijk 
als laatste van zijn regiment de decoratie. Dit dankzij 
het nodige papierwerk van Tjarco.  De onderscheiding 
voor moedigheid werd uitgereikt door  Hans Gieskes, 
de toenmalige Honorair Consul Generaal van Boston 
en Tjarco mocht daar persoonlijk bij aanwezig zijn. 
Een hele eer.

Langzamerhand werd het tijd de klim naar boven 
naar de brug te maken. Maar er was ook een lift en 
zo kwam iedereen boven en daar ontmoetten we de 
“veteraan van dienst” nabij het informatiebord aan 
de brug, het startpunt van de Sunset March. Deze 
wordt sinds 19 oktober 2014 dagelijks gelopen als 
eerbetoon aan de geallieerde militairen die gevochten 
hebben voor de vrijheid van Nederland. 

De brug waarop we nu staan, de Oversteek, is 
gebouwd vlak bij het deel van de Waal waar op 20 
september 1944 Amerikaanse militairen tijdens 
operatie Market Garden de Waal zijn overgestoken. 
Tijdens deze zogenaamde “Waalcrossing” zijn 48 
geallieerde militairen omgekomen.

De verlichting van deze nieuwe brug is heel speciaal. 
Er staan 48 paren lichtmasten op de brug. Rond het 
tijdstip van zonsondergang worden deze lichtmasten, 
paar voor paar, na elkaar ontstoken in het tempo van 
een trage mars. Iedere avond, als het eerste paar 
lichtmasten wordt ontstoken, loopt een veteraan de 
Sunset March mee in het tempo waarin de lichten 
aangaan.
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Met dit initiatief willen de veteranen niet alleen 
herdenken welk offer de Amerikaanse militairen hier 
ver van huis hebben gebracht voor de vrijheid van 
het Nederlandse volk. Zij willen hiermee vooral ook 
een zichtbare brug slaan naar alle veteranen die in 
missies over de hele wereld hebben bijgedragen 
en nog steeds bijdragen aan vrede en vrijheid. 
Veteranen van verschillende nationaliteiten hebben 
de Sunset March al gelopen, vaak vergezeld door 
belangstellenden. Iedere veteraan is welkom om de 
Sunset March te lopen en kan zich aanmelden op de 
aanmeldpagina voor een gewenste datum. 

Op 2 april 2023 waren wij aanwezig om als 
belangstellenden mee te lopen met de veteraan. 
Het decor was magisch. Een prachtige “sunset” 
vertoonde zich boven het kerkje van Weurt aan de 
westelijke horizon. 

Het was om 20.16 uur dat het eerste paar 
straatlantaarns aan ging en de veteraan zette een 
mooi wandeltempo in. Precies in het tempo sprongen 
de straatlantaarns aan. Een indrukwekkend geheel, 
waarbij iedereen in zijn eigen gedachten de oversteek 
beleefde. Aan de overkant gekomen, 48 duo 
lantaarnpalen later, daalden we de trappen af naar 
de Oosterhoutsedijk en verzamelden we ons bij het 
monument De Oversteek. De aanblik van de brug en 
met name ook van de mooi gemetselde aanbruggen 
was indrukwekkend. De prachtige avondlucht maakte 
het plaatje helemaal af!  

Bij het monument vertelde 
Jimmy nog meerdere 
bijzonderheden over de 
gesneuvelden van de 
“Waalcrossing” en kregen zij 
ook een gezicht. Langzaamaan 
werd het donker, maar het 
mooie avondlicht bleef nog 
lang boven de brug hangen. 
Een prachtige ervaring rijker 
wandelde iedereen weer op 
zijn eigen tempo terug over 

de brug, volop beschenen door 48 paar lichtjes. Elke 
avond weer gaan ze branden. Dat dit voor ons nog 
maar lang een licht in de duisternis mag blijven!
Loes en Bert Veldink 
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IPA Ledenwerving/Voorlichting

Graag komen wij op uw werkplek voorlichting geven tijdens een teamdag, bespreking of andere 
gelegenheid.

Hiervoor beschikken wij over een presentatietafel met de nodige informatie over de IPA, maar ook het 
geven van een powerpoint presentatie behoort tot de mogelijkheden. Mocht men ter plekke lid worden 
dan ontvangt men een welkomstgeschenk. Aanmeldformulieren hebben wij bij ons en hebben daarnaast 
nog een kopie van je legitimatiebewijs nodig.

Voor info en mogelijkheden neem gerust contact met mij op via ondersteuner-brabant@Ipa-nederland.nl

  
Ledenwervers hebben we nooit genoeg dus mocht jij je bij ons willen aansluiten dan ben je meer dan 
welkom.
H.A.G. (Henri) Wanders
• Ledenwerver IPA-Nederland
• Bestuurslid/ondersteuner district Brabant-Oost

Politie Academies Douane / KMar brigades

Nieuwe leden zijn altijd welkom binnen IPA-Nederland

KMar  Opleidingen Handhaving & Toezicht                    
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Zwitserland
Vanuit het IPA-District Arnhem e.o. was er ook belangstelling om deel te nemen aan de door IPA 
Oost-Nederland georganiseerde busreis naar Zwitserland. 36 leden uit Oost-Nederland, 9 leden uit 
Arnhem en 2 leden uit Twente namen deel aan deze reis. Het verslag van deze reis, geschreven door 
Bert Veltman, mochten wij overnemen van de redactie van Oost-Nederland. Waarvoor onze dank. Veel 
kijk en leesplezier!

IPA–reis naar Zwitserland

Zaterdag 15 oktober 2022 vertrokken we vanuit 
Apeldoorn, Zutphen en Didam met de bus van 
Effeweg richting ons overnachtingshotel Kyriad in 
Mulhouse (Fr.). Tijdens de reis kwam onze chauffeur 
Rob nog met allerlei moois dat bijgeboekt kon worden. 
Bijna iedereen ging erop in, waarschijnlijk omdat Rob 
zei dat dit zo mooi was, dat je het niet mocht missen.
Onderweg stopten we in de Zuid-Duitse plaats 
Speyer. Daar konden we pinnen voor de extra 
excursies, want dat was wel nodig. Ik neem in ieder 
geval aan, dat niet iedereen zoveel contant geld bij 
zich had. 

Zondag 16 oktober 2022
Deze dag gingen we naar Gstaad en van daaruit met 
de trein Golden Pass naar Montreux. 
In Gstaad konden we wat rondwandelen en om 13.35 
uur vertrok de trein. De Golden Pass begint in Luzern 
en eindigt in Montreux. In de trein waren twee coupés 
voor ons gereserveerd. We volgden een mooi traject 
door de bergen naar de eindbestemming. Dicht 
bij Montreux hadden we een prachtig uitzicht op 
het Meer van Genève. In Montreux stond Rob de 
buschauffeur weer te wachten. Van daaruit reden we 
naar ons hotel in Brig. Brig ligt aan het einde van het 
Rhônedal en aan de voet van de Simplonpass

Criminaliteit
Bij een winkel in Brig stond al de uitgestalde waar nog 
buiten. Volgens Rob stond dit er 24 uur per dag. Bleef 
ook gewoon staan. Mooi toch? Later hoorden we nog 
van brandweerlieden in Saas-Grund, dat er nagenoeg 
geen criminaliteit was. De mensen lieten hun auto’s 
gewoon met de sleutel nog in het contactslot staan. 
Er was een goede sociale controle. Werd er een auto 
gestolen, dan werd dat direct gemeld. Trouwens in 
zo’n dal is het ook wel moeilijk te ontsnappen.

Maandag 17 oktober 2022
De derde dag maakten we een tocht over de 
Simplonpas naar een museum in een voormalige 
kazerne van Napoleon. Op de top van de pas stond 
een in steen uitgehouwen Adelaar. Het Zwitserse 
leger, dat daar in de oorlogsjaren het land beschermde 
tegen een inval van de Duitsers, had niets te doen 
en de soldaten hebben de Adelaar toen uitgehakt. 
In de kazerne was een museum ingericht met de 
geschiedenis hoe Napoleon daar was gekomen. 
Er was ook een expositie over het ontstaan van de 
verschillende bergroutes en de aanleg van de tunnels. 
Na het museumbezoek gingen we naar een dorp 
waar veel gepensioneerde mensen naartoe kwamen 
om de schilderkunst te beoefenen. In dat dorp was 
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een bakker die bekend stond om de kwaliteit van zijn 
gebak. Dus dat was waar we koffie gingen drinken 
met een stuk gebak erbij.  Vervolgens reden we naar 
Fiesch. Een gondel waar niet meer dan tien personen 
in konden bracht ons eerst naar de Fiescheralp op 
2212 meter hoogte. Met een volgende gondel voor 
max 45 personen (dus iedereen moest staan) gingen 
we door naar het bergstation Eggishorn op 2869 
meter hoogte. Daar hadden we een prachtig uitzicht 
op de Grosser Aletschgletscher. 

Terug zaten we weer opgepropt in de gondel, 
maar gelukkig kreeg niemand van ons last van 
coronaverschijnselen. ‘s Avonds zijn we met een 
toeristentreintje door Brig en Naters gegaan. Hierbij 
kwamen we ook langs een knekelhuis. Daar werden 
de schedels bewaard van de geruimde graven omdat 
het idee toen was dat daar de ziel van de overledene 
in zat. Vanaf de straat waren die schedels gewoon 
zichtbaar

Dinsdag 18 oktober 2022
Alweer de vierde dag van onze reis stapten we in 
Täsch op de trein naar Zermatt. Daar moesten we 
overstappen op de tandradbaan naar Gornergrat. 
Die doet er ongeveer drie kwartier over. 

Toen we uitstapten leek het wel of we op het dak van 
de wereld stonden. Wij waren op een hoogte van 
3100 meter en rondom zien we hele hoge toppen. 

We hadden ook een mooi zicht op de Matterhorn. 
Rob had ons in de bus verteld dat er ook een ruimte 
was waar een film werd vertoond en waar je ook met 
een virtual realitybril (VR) als een paraglider rond en 
over de Matterhorn kon zeilen. Velen van de groep 
hebben dit niet goed opgeslagen en hebben er 
helemaal niet aan gedacht om daar te gaan kijken. 
Degenen die wel waren geweest, waren er erg 
enthousiast over.

Op dit dak van de wereld werd de IPA-vlag 
uitgevouwen en gefotografeerd. De andere toeristen 
waren natuurlijk benieuwd naar de betekenis en dat 
werd hen haarfijn uitgelegd.

Woensdag 19 oktober 2022
Het was weer een heel mooie dag wat het weer betrof 
en we maakten met Rob een tocht naar Disentis. Het 
was een prachtige route over een soms wel heel 
smalle weg. We moesten over een smal bruggetje 
waar de bus precies overheen kon. Rob moest heel 
kalm sturen anders kon hij de bocht niet krijgen om 
het bruggetje over te komen. Ook waren er diepe 
afgronden, waar we langs moesten. 
In Disentes vertrok de trein naar Andermatt. We 
reden met de lokale treinen over een gedeelte van de 
route van de Glacier Express. Volgens Rob was dit 
een mooiere tocht dan die met de Glacier Express. 
De totale reisduur met vijftien minuten overstappen 
duurde ruim drie uur. Ik heb het bij verschillende 
mensen in de groep gepeild, maar we vonden de 
busreis op de heenweg mooier dan de treinreis.

Donderdag 20 oktober 2022
’s Morgens reden we met de bus het Saastal in naar de 
plaats Saas-Grund. Daar wachtte  een Nederlandse 
hoteleigenaar ons op, die de kaartjes voor de gondel 
al had gekocht. Wij gingen naar boven en hebben 
daar rondgewandeld en koffie gedronken. Met een 
groepje hebben we yoga-oefeningen gedaan. We 
waren allemaal nog erg lenig, vonden we zelf.

In Saas-Grund was de brandweer aan het oefenen. 
Met enkelen uit onze groep hebben we even met een 
brandweerman staan praten. Die vertelde ons onder 
andere over de geringe criminaliteit.
In het Kanton Wallis vallen de brandweer, 
helikopterdienst en Rettungsdienst onder één 
coördinatiepunt, terwijl dat in de andere Kantons niet 
zo is. Met drones en warmtebeeldcamera’s zoeken 
ze mensen die onder de sneeuw bedolven zijn. Ze 
beschikken ook over een drone, die drie dagen in de 
lucht kan blijven en met een kabel vanaf de grond 
wordt gevoed.

Daarna reden we naar een stuwdam en  een 
restaurant voor koffie met Apfelstrudel en vanillesaus. 
Inmiddels was het weer omgeslagen en werden we 
bij het uitstappen door de wind bijna omgeblazen. 



IPA Arnhem | 25

Bij de stuwdam was een gletsjer geweest, waarvan 
we nu alleen nog iets zagen bij de bergkam. De rest 
was weggesmolten. Met drones en gps wordt in de 
winter de gletsjer voortdurend in de gaten gehouden, 
omdat ze bang zijn dat deze afbreekt en op het dorp 
terechtkomt. Bij het aanleggen van het stuwmeer 
was ook een deel van de gletsjer afgebroken, met 
een aantal doden tot gevolg.

Na Saas Grund reden we het Lötschental in. In 
Blatten (Lötschen) maakten we een groepsfoto. (zie 
boven dit artikel) Onderweg terug kwamen we langs 
een dorp uit het jaar 1600, met hele smalle straatjes. 
Ook stopte Rob bij een kerkje met een kerkhof waar 
iedereen van hoog tot laag dezelfde grafsteen kreeg.
Daarna bezochten we de Felsenkirche van Raron. 
Deze is uitgehouwen in de berg onder de Burchtkerk 
van Raron. De reden voor de bouw van de Felsenkirche 
is dat voor oudere mensen de Burchtkerk moeilijk te 
bereiken was vanwege de hoge ligging. Toen kwam 
men op het idee in de berg eronder een kerk uit te 
hakken. Er schijnt een prachtige akoestiek in deze 
kerk te zijn.

Vrijdag 21 oktober 2022
De eerste dag van onze thuisreis zouden we 
aanvankelijk naar Luzern gaan, maar Rob had ons 
gisteren al gewaarschuwd dat dat vanwege het 
ontzettend slechte weer mogelijk niet zou doorgaan. 
Later bleek dat de pas die we zouden nemen al was 
gesloten. Als alternatief gingen we nu naar Bern. 
Na een regenachtige rit kwamen we in Bern aan. We 
stapten uit de bus en het was droog (hoe redt Rob 
dat toch?) en tot het tijdstip van vertrek hebben we  
het droog gehad. 

De Zytglogge-toren is een toren in de binnenstad 
van Bern. De naam is Bernduits voor Zeitglocke, 
dus tijdklok of uurwerk. Hij is gebouwd rond de 12e 
en 13e eeuw. Hij heeft onder andere dienstgedaan 

als gevangenis en klokkentoren. Hij heeft een 
astronomisch uurwerk en is een bezienswaardigheid. 
Sinds 1985 is hij onderdeel van het historische 
stadshart, dat op de werelderfgoedlijst van UNESCO 
staat. ’s Avonds kwamen we aan bij ons hotel Ochsen 
in Kehl-Kork, Een voormalige garnizoensplaats in de 
Frans-Duitse oorlog. 

Zaterdag 22 oktober 2022
Vandaag was de terugreis zonder bijzondere stops 
onderweg. De reis verliep voorspoedig en in Didam 
kregen we een heerlijk afscheidsdiner. 

Al met al was het een prachtige reis met een goed 
gezelschap. Alleen op de heen- en de terugreis was 
het weer niet zo goed, maar verder hadden we alle 
dagen veel zon en temperaturen rond de 22 à 23 
graden. We kijken met een goed gevoel op de terug.

Bert Veltman
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Berichten uit opsporingsland

Arnhem - De druk op de politie bleef het afgelopen 
jaar groot. Zo steeg het totaal aantal misdrijven met 
7% ten opzichte van 2021. Er werden in 2022 wel 
meer misdrijven opgelost (32%). Naast de stijging 
van het aantal misdrijven waren er klimaat- en 
stikstofprotesten, asielprotesten en geweld van 
hooligans. Regelmatig verhardden de protesten en 
zag de politie zich genoodzaakt om te begrenzen. 
Tijdens de jaarlijkse bijeenkomst met de pers keken 
regioburgemeester Hubert Bruls, hoofdofficier 
van justitie Marthyne Kunst en plaatsvervangend 
politiechef Gert Veurink terug op het jaar 2022.

Effecten van corona nemen af
De afgelopen jaren zagen we het criminaliteitsbeeld 
ten gevolge van corona veranderen. In die periode 
zagen we een dalende lijn van de traditionele 
criminaliteit zoals woninginbraken, diefstallen en 
overvallen mede omdat er meer thuis werd geleefd, 
gewinkeld en gewerkt. Cybercrime, waar we zowel 
het hacken van computers als bijvoorbeeld online 
fraude of sextortion onder scharen, nam tijdens 
coronatijd juist enorm toe. Ook werd er tijdens 
de coronaperiode vaker melding gemaakt van 
overlast door jeugd. In 2022, het jaar waarin de 
coronabeperkingen werden opgeheven, zien we dat 
deze effecten van corona beginnen te verdwijnen. 
Zo stegen zowel de woninginbraken (4% t.o.v. 2021) 
als de straatroven (5% t.o.v. 2021) het afgelopen jaar 
voor het eerst weer licht. Wel is dit aantal nog steeds 
aanzienlijk lager dan voor de coronaperiode. Het 
aantal overvallen daalde met 15% ten opzichte van 
2021. In 2022 daalde het aantal meldingen overlast 
door jeugd flink, dit ging van 23.668 in 2021 naar 
16.253. Het aantal cybercrimedelicten liet voor het 
eerst een lichte daling zien. Wel is er nog steeds een 
stijgende lijn te zien ten opzichte van voor corona.

Toename verkeersongevallen letsel
We zien de afgelopen jaren een continue stijging van 
het aantal verkeersongevallen met letsel. In 2022 
steeg dit weer met 21%. Hierbij waren zeker 148 
dodelijke slachtoffers te betreuren (toename van 25% 
t.o.v. 2021). Ook het geweld tegen politieambtenaren 
nam dit jaar toe naar bijna 3000 incidenten (ruim 
2700 in 2021). Een andere flinke stijger is diefstal van 
fietsen en brom-/snorfietsen. Hier is sprake van een 
stijging met 40% in vergelijking tot 2021.

Cybercriminelen spelen in op actualiteit
Binnen cybercrime zien we verschillende fenomenen 
die regelmatig veranderen, waarbij criminelen slim 
inspelen op de actualiteit, zoals het terugvragen 

van de energiecompensatie. Zowel jongeren als 
ouderen zijn slachtoffer. De impact op slachtoffers 
is vaak groot. De aanpak van cybercrime is een 
speerpunt voor politie en Openbaar Ministerie (OM). 
Zorgelijk is het gegeven dat de gemiddelde leeftijd 
van verdachten daalt. Het OM ziet binnen de groep 
verdachten van cybercrime dat het percentage 
jongeren tot 23 jaar tussen 2018 en 2021 gestegen is 
van 25 procent naar 57 procent. Daar waar mogelijk 
probeert het OM de schade te verhalen.

Het cybercrimeteam van de politie boekte het 
afgelopen jaar een aantal mooie successen. Zo 
slaagde het team er in juni in de verspreiding van 
schadelijke software (Flubot) te stoppen. Deze 
software verspreidde zich razendsnel via een valse 
sms van bekende pakketbezorgdiensten. Met de 
malware konden criminelen toegang krijgen tot 
de gegevens van het slachtoffer. Eenmaal in een 
telefoon, werden de contactpersonen gebruikt om 
het virus verder te verspreiden. Er waren al 10.000 
slachtoffers gemaakt toen de software onschadelijk 
werd gemaakt.

In oktober had het team een belangrijk aandeel in 
een actie tegen de ransomware-groep Deadbolt. Met 
ransomware houden criminelen computerbestanden 
in gijzeling. Slachtoffers moeten losgeld betalen 
om weer toegang tot hun bestanden te krijgen. Het 
lukte de politie tijdens een gerichte actie meer dan 
150 decryptiesleutels van deze ransomwaregroep 
te bemachtigen door een slimmigheid met 
bitcoinbetalingen. Met deze sleutels konden 
bestanden, zoals dierbare foto’s of administratie, weer 
ontgrendeld worden, zonder dat het de slachtoffers 
geld kostte.

Bestrijden ondermijning prioriteit
Ook in 2022 was het effect van ondermijnende 
georganiseerde criminaliteit zichtbaar in de eenheid. 
Zo werden er 14 drugslabs aangetroffen (in 2021 
waren dit er 13) op verschillende plekken in de 
eenheid. De labs werden vooral in het zuidelijke deel 
van de eenheid Oost-Nederland aangetroffen, maar 
ook het zuidoostelijke deel van Twente valt op. De 
aanleiding van het aantreffen van labs is divers en 
komt zowel uit opsporingsonderzoeken, meldingen 
van burgers als veiligheidsincidenten. Het aantal 
geconstateerde drugsdumpingen nam iets af van 36 
in 2021 naar 32 in 2022. Impactvol was verder onder 
meer de liquidatie van twee mannen op klaarlichte 
dag midden in een vol restaurant in Zwolle in maart 
2022.

Druk op politie in Oost-Nederland was ook in 2022 hoog - samenleving verhardt
Bron: politie.nl



IPA Arnhem | 27

Op 1 maart 2016 plaatste ze haar eerste post op 
Instagram. Zeven jaar later is ze misschien wel 
het meest bekende politiegezicht in Arnhem: 
wijkagent Joyce. Deze week behaalde ze de 
magische grens van 10.000 volgers.

Met een goede smoes over een TGO-overleg werd 
Joyce donderdagmiddag naar de wijkpost in haar 
wijk Klarendal gelokt door collega Richard, eveneens 
actief op sociale media, maar dan vooral op Twitter. 

‘Ik had mij al een heel spannend verhaal voorgesteld, 
maar dit is natuurlijk hartstikke leuk’, zegt Joyce 
enthousiast. Als er taart wordt overhandigd, valt 
het kwartje: ze heeft inmiddels 10.000 volgers op 
Instagram. Het zijn veelal bewoners uit de wijk en 
de directe omgeving waar Joyce dagelijks mee in 
contact staat.

Genoeg reden voor taart op de wijkpost in het 
Arnhemse Klarendal
‘Het netwerk dat ik in de afgelopen jaren heb 
opgebouwd is gigantisch. Dat had ik zonder sociale 
media nooit gered. De basis is gelegd in mijn tijd 
als wijkagent van het Arnhemse uitgaansgebied: de 
Korenmarkt. Met de overstap naar Klarendal en de 
deelname aan het RTL-programma Bureau Arnhem 
is dat verder gegroeid’, vervolgt Joyce. Wie kort met 
haar door de wijk loopt heeft al snel door dat veel 
mensen de wijkagent herkennen en weten te vinden. 
Naast sociale media en Bureau Arnhem ook van haar 
aanwezigheid in de wijk en video’s met politievlogger 
Jan-Willem. ‘Trots om haar in het team te hebben’

Deze zware georganiseerde criminaliteit tast onze 
democratische rechtsstaat aan en de aanpak heeft 
daarom ook in 2023 prioriteit. Dit doen we in nauwe 
samenwerking en verbinding met publieke en private 
partners.

Snel gedagvaard
Maatschappelijke onrust, met verschillende geplande 
en ongeplande protestacties tot gevolg, en ook 
voetbalwedstrijden, legden in 2022 een fors beslag 
op de capaciteit van de eenheid Oost-Nederland. De 
parate eenheden van de eenheid kwamen zo’n 183 
keer in actie waarbij gemiddeld ongeveer 31 mensen 
werden ingezet. Het lukte het OM verdachten die 
werden aangehouden tijdens de protesten tegen het 
stikstofbeleid, snel voor de rechter te brengen. In 
totaal ging het in 2022 om 33 verdachten, verspreid 
over elf zittingen. Ook vandaag, vrijdag 13 januari, 
staan nog drie verdachten terecht voor strafbare 
feiten tijdens een protest op 1 december jongstleden 
in Zwolle. Het recht op demonstreren is een groot 
goed, maar als er sprake is van strafbare feiten en/of 
gevaar voor anderen, gaat het OM over tot vervolging.

Capaciteitstekort blijft beperkt
Een jaar geleden waarschuwde de driehoek voor 
capaciteitstekorten in de basisteams die enkele 
jaren zouden aanhouden. In 2022 blijken de tekorten 
enigszins mee te zijn gevallen. Werd vorig jaar 
nog rekening gehouden met scenario’s waarin in 
de basisteams 4 tot 6 procent onderbezetting zou 
ontstaan, in 2022 blijkt dat de tekorten beperkt bleven 

tot zo’n 2%.

Er zijn in 2022 een kleine 200 politiemensen de 
basisteams ingestroomd. Verder krijgt de eenheid 
Oost-Nederland vanuit het regeerakkoord en de 
motie Hermans de komende jaren structureel 110 
nieuwe politiemensen erbij. Dit betekent nog niet 
dat de teams direct verlichting voelen. Zo moeten 
nieuwe politiemedewerkers worden opgeleid en zal 
de begeleiding van nieuwe instromers de komende 
tijd de nodige inspanning vragen. Ook worden er nog 
steeds collega’s landelijk ingezet voor bewaken en 
beveiligen. De krapte was overigens ook voelbaar 
in de opsporing en de hele strafrechtketen. In het 
afgelopen jaar is gewerkt aan versterking en dat 
wordt ook het komend jaar doorgezet. De kracht 
van de eenheid Oost-Nederland is de gewoonte om 
elkaar te helpen om het werk zo goed mogelijk te 
verdelen.

Versterken van de verbinding
De driehoek signaleert tot slot dat de politie haar werk 
doet in een samenleving waarin sterk uitgesproken 
meningen veel aandacht krijgen en gezag soms ter 
discussie lijkt te staan. Daarom is het, nu meer dan 
ooit, van belang de verbinding met alle groepen in 
de samenleving verder te versterken en zo te blijven 
bouwen aan het vertrouwen in de politie. Voor de 
politie is iedereen gelijkwaardig. Zij streeft ernaar dat 
vrijheid en veiligheid in balans zijn. Ook in 2023 wil 
de politie in Oost-Nederland eraan bijdragen dat alle 
inwoners prettig met elkaar kunnen samenleven.

Druk op politie in Oost-Nederland was ook in 2022 hoog - samenleving verhardt
Bron: politie.nl

Arnhemse wijkagent bereikt bijzondere mijlpaal: ‘Ultieme voorbeeld van verbinding’ 
Bron: Communicatie Oost-Nederland (SV)
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‘Joyce is het ultieme voorbeeld van verbinding. 
Er worden boekenkasten volgeschreven over dat 
onderwerp binnen de politie, maar Joyce doet het 
gewoon. Ik ben ontzettend trots om haar in ons team 
te hebben’, zegt teamchef Gideon (Arnhem-Noord). 
Gideon onderstreept het belang van de online 
aanwezigheid van collega’s nog maar eens: ‘We zijn 
op die manier perfect in verbinding met burgers en 
kunnen een grote doelgroep bereiken als dat nodig 
is. Naast Joyce doen we dat met nog heel veel meer 
jeugd- en wijkagenten en op onze teamaccounts.’

De eerste post op Instagram (1 maart 2016)
Met haar rol als wijkagent in een echte Arnhemse 
volkswijk en als lid van de voetbaleenheid, is er 
de komende jaren nog genoeg te delen. ‘Op naar 
de 20.000 volgers’, besluiten de collega’s die haar 
donderdagmiddag in het zonnetje hebben gezet. 
Joyce lacht instemmend.

De Landelijke Bijstand Organisatie (LBO) van 
de Koninklijke Marechaussee krijgt steeds vaker 
te maken met allerlei soorten demonstraties. 
Recentelijk zijn er verzoeken gedaan voor bijstand bij 
onder meer protesterende klimaatactivisten, boeren, 
voetbalsupporters en coronacritici. Op zaterdag 25 
maart werd de LBO ingezet bij een demonstratie van 
Extinction Rebellion op Eindhoven Airport. In totaal 
hielden de Marechaussee en de politie, die schouder 
aan schouder optraden, de betreffende dag 104 
demonstranten aan die het luchthaventerrein hadden 
betreden. 

Voor de vertrek- en aankomstterminal van Eindhoven 
Airport vond een vreedzaam klimaatprotest plaats, 
met onder andere muziek en theater. Voor deze 

demonstratie was een vergunning verleend door de 
gemeente Eindhoven.  Een deel van de actievoerders 
verschafte zich toegang tot het luchthaventerrein 
door een hek te vernielen. Nadat de demonstranten 
een deel van het platform betraden, werd deze locatie 
razendsnel door de KMar en de politie afgezet. 
Hierdoor konden de actievoerders niet verder het 
luchthaventerrein op lopen. De luchthavenprocessen 
van Eindhoven Airport werden daarom nauwelijks 
gehinderd.

KMar en politie houden 104 demonstranten aan
Bron: defensie.nl
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Collega’s die tijdens het politiewerk omkwamen, 
worden nooit vergeten. Ze leven dagelijks voort 
in onze gedachten en harten. Op één dag in het 
jaar staan we extra stil bij dit verlies in de Tuin van 
Bezinning. Wil jij de plechtigheid op donderdag 8 
juni bijwonen? Je bent van harte welkom.

Motoragent Arno de Korte overleed in juli 2021 nadat 
een vrachtwagenchauffeur hem aanreed. Vorig jaar 
werd Arno’s naam bijgeschreven op het monument. 
Collega Melanie (Eenheid Rotterdam) sprak toen 
namens familie en directe collega’s over Arno. 
Voor haar is herdenken van groot belang. ‘Door te 
herdenken houd je dat gevoel met Arno tastbaar. Ik 

ken de momenten dat de pijn zo heftig was en de 
wereld zwart leek; ik dreigde mezelf te verliezen. Maar 
ik leerde dat een bewust moment van herdenken 
ruimte en lucht in je hoofd en hart geeft. Je kunt je 
dan ook weer richten op de toekomst.’

De jaarlijks terugkerende plechtigheid en vooral 
de tuin zelf helpen bij het omgaan met het verlies, 
merkte Melanie. ‘Door bewust te herdenken, kan 
ik makkelijker de mooie, positieve momenten 
terugpakken. Het geluid van de waterpartijen en 
het geruis van de bomen geven daarbij rust en 
een sereen gevoel. De rust die ik daar voelde, heb 
ik nergens anders gevoeld. Het voelt warm aan en 
geeft kracht en energie. En je bent er niet alleen. 
Er zijn nabestaanden en collega’s die je misschien 
helemaal niet kent, maar je begrijpt elkaar zo goed. 
Omdat je de pijn kent en herkent.’

Bijwonen herdenking
De “Tuin van Bezinning” is speciaal opgericht om de 
politiecollega’s die tijdens de dienst zijn overleden 
te eren en herdenken. Het is niet alleen herdenken, 
maar het draait ook om het met elkaar stilstaan bij 
de rauwe kanten van ons werk. Dit monument ligt bij 
Huis ’t Velde in Warnsveld.

Koning Willem-Alexander heeft zich verdiept in het 
forensisch- en opsporingswerk van de Koninklijke 
Marechaussee. Dat gebeurde op Camp New 
Amsterdam. Daar maken forensische, digitale en 
tactische rechercheurs zich klaar voor hun taken 
binnen het Forensisch- en Opsporingsteam (FO-

team). Dat vertrekt nog dit 
voorjaar voor ongeveer 6 weken 
naar Oekraïne.

In het door oorlog geteisterde 
land doet een FO-team voor 
de derde keer onderzoek naar 
oorlogsmisdaden. De leden 
stellen er bewijs veilig, spreken 
met getuigen en verrichten DNA-
onderzoek. Dat gebeurt onder 
de vlag van het Internationaal 
Strafhof (ICC).

De koning was erg benieuwd 
naar eerdere ervaringen. 
De teamleden werkten in 
Oekraïne namelijk in niet 
alledaagse omstandigheden. 

De rechercheurs vertelden onder meer welke invloed 
dit op hun taken heeft. Het komende onderzoek 
is overigens niet het laatste. Volgens de huidige 
planning keert het Forensisch- en Opsporingsteam 
dit najaar voor de vierde keer terug.

‘Tuin van Bezinning geeft rust en kracht’
Bron: Korpsmedia

Koning zeer geïnteresseerd in Forensisch- en Opsporingsteam
Bron: defensie.nl
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2022 was een succesvol jaar voor het team 
Opsporingscommunicatie: er werden namelijk 
200 zaken opgelost. Ook in de afgelopen maanden 
kwamen er nog tips binnen over zaken die in 2022 
al in de media waren gebracht.

Coördinator Marloes: ‘Ik ben ontzettend trots op dit 
resultaat. We hebben vorig jaar een recordaantal 
zaken behandeld: 677. Daarvan zijn er 200 opgelost, 
maar dat wil niet zeggen dat in de andere zaken geen 
resultaat is behaald. In nog eens 229 zaken kregen 
we informatie binnen waarmee het team dat de zaak 
onderzoekt verder kon. En zelfs nu nog krijgen we tips 
binnen van burgers over zaken die we in 2022 al in 
de media hebben gebracht. Teams die teleurgesteld 
waren omdat er geen tips waren binnen gekomen na 

een uitzending of inzet van social media werden een 
paar maanden later toch opeens verrast.’

Hulp van burgers
Het team Opsporingscommunicatie probeert 
burgers te betrekken bij opsporingsonderzoeken. 
Opsporingscommunicatie is een tactisch 
opsporingsmiddel dat de rechercheur tot 
zijn beschikking heeft. Via onder andere 
opsporingsprogramma’s, politie.nl en advertenties 
op social media vragen ze de burger om actief bij te 
dragen aan een opsporingsonderzoek. Bijvoorbeeld 
als er beelden zijn van een verdachte of wanneer er 
een getuigenoproep nodig is na een incident.

Opsporingscommunicatie is veel meer dan een 
laatste redmiddel
In alle fasen van het onderzoek is het mogelijk 
om opsporingscommunicatie in te zetten. Velen 
zien opsporingscommunicatie onterecht als een 
laatste redmiddel. Opsporingscommunicatie is 
echter een middel dat al vroeg in het onderzoek (en 
ook meerdere malen) ingezet kan worden tijdens 
ieder opsporingsonderzoek, zowel voor VVC-, 
HIC- als TGO-zaken. Het is te vergelijken met een 
buurtonderzoek alleen dan via de (sociale) media 
waardoor je makkelijker en effectiever een veel groter 
publiek bereikt. 

Vandaag, 21 maart 2023, is de migratie van de 
meldkamers in Arnhem, Hengelo en Apeldoorn naar 
de Meldkamer Oost-Nederland goed verlopen. Om 
15.30 uur kwam het eerste 112-telefoontje binnen 
in de splinternieuwe meldkamer in Apeldoorn. Een 
memorabel moment voor alle centralisten en andere 
collega’s die betrokken zijn bij de migratie.

De complexe technische operatie startte vanochtend 
om 6.00 uur met de binnenkomst van de centralisten 
en de verschillende projectteams. Om 9.40 uur gaf 
het MT groen licht om de migratie te starten en werd 

de eerste stap van het in totaal ruim 220 stappen 
tellende migratieplan uitgevoerd. Stapsgewijs zijn 
alle systemen en processen op de oude meldkamers 
afgesloten en gelijktijdig weer opgestart in de 
nieuwe meldkamer in Apeldoorn: Meldkamer Oost-
Nederland.

“Een spannende dag, maar heel goed voorbereid”
Hoofd Meldkamer Niels: “Het was een spannende 
dag, waar we ons maanden op hebben voorbereid. Ik 
ben blij dat alles goed verlopen is. Er mag natuurlijk 
geen enkel 112-telefoontje tussen wal en schip 
vallen tijdens zo’n migratie. Dat is ook niet gebeurd. 
De migratie is zo georganiseerd, en verlopen, dat 
we geen seconde onbereikbaar zijn geweest”, aldus 
Niels.

Vanaf het moment dat de telefonie is overgezet 
naar Meldkamer Oost-Nederland en het eerste 
112-telefoontje succesvol binnenkwam, worden alle 
112-telefoontjes en het contact met collega’s op 
straat afgehandeld door centralisten van ambulance, 
brandweer en politie op de nieuwe meldkamer in 
Apeldoorn. De meldkamers in Arnhem, Hengelo en 

200 zaken opgelost in 2022 
Bron: Team Communicatie Oost-Nederland (AC/MN)

Succesvolle migratie Meldkamer Oost-Nederland 
Bron: Communicatie (EP)
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Het team Deep Vision van de Koninklijke Marechaussee 
heeft een nieuw project gepresenteerd: project Gambit. 
Het doel van het project is om onderzoek te doen 
naar slimme sensortechnologie ter ondersteuning 
van persoonsbeveiliging. Een belangrijk onderdeel 

is het automatisch detecteren van 
afwijkend gedrag op camerabeelden 
met behulp van kunstmatige 
intelligentie. Ook wordt er onderzoek 
gedaan naar de benodigde IT-
infrastructuur.

Het project geeft gedeeltelijk 
invulling aan het Flexibel Reactie 
Concept (FRC). Het FRC is een 
innovatief beveiligingsconcept dat 
beschrijft hoe het stelsel Bewaken & 
Beveiligen effectiever en efficiënter 
kan omgaan met de toenemende 
dreiging vanuit de georganiseerde 
misdaad. Op dit moment bevindt 
het concept zich nog in een vroeg 
stadium en wordt het ontwikkeld door 

het Kenniscentrum Bewaken & Beveiligen, waarbij 
onder andere de politie, het Openbaar Ministerie, 
Nationaal Coördinator Terrorismebestrijding en 
Veiligheid en de KMar zijn aangesloten.

Verdeeld over zeven sloepen zijn vanuit het hele 
land* ruim vijftig collega’s met PTSS en andere 
vormen van mentale overbelasting vandaag een 
roeichallenge met elkaar aangegaan. Ook onze 
eenheid roeide mee.

De collega’s legden een tocht van dertig kilometer 
af, met als start- en finishpunt Koninklijke 
Watersportvereniging De Kaag in Warmond, de 
thuishaven van de Haagse sloep. De challenge 
onderstreept de helende kracht van roeien voor 
collega’s die met mentale overbelasting kampen.
De Eenheid Den Haag organiseerde deze 
roeichallenge, met roeisloepen van verschillende 
eenheden, in samenwerking met “De Blauwe Haven 
Rotterdam” (BHR). Het zogenoemde ‘Roeien naar 
herstel’ kent zijn oorsprong in de Eenheid Rotterdam. 
Daar stapten de eerste collega’s in de boot in 2018.
Helende kracht

Deze roeichallenge is nadrukkelijk geen wedstrijd, 
maar juist een manier om met elkaar kracht te vinden 
in een uitdagende roeitocht. Want samen roeien 
maakt sterker, zo heeft menig collega ondervonden 
die in een sloep is gestapt. Willem, van de Eenheid 

de oude locatie Apeldoorn zijn op datzelfde moment 
‘op zwart gegaan’ en gesloten.

Het samengaan van de drie meldkamers in Oost-
Nederland maakt onderdeel uit van een landelijke 
ontwikkeling, waarin gewerkt wordt aan een 
netwerk van tien meldkamers. De Meldkamer Oost-
Nederland is één van de straks tien genetwerkte 
meldkamers. Door de uniforme werkwijze van 
de tien meldkamers en het gebruik van één ICT, 

kunnen meldkamers elkaars telefoontjes straks nog 
eenvoudiger overnemen als dat nodig is, bijvoorbeeld 
als het ergens heel erg druk is of als er een storing 
is. Dit sterke netwerk van meldkamers verbetert de 
continuïteit van de hulpverlening aan mensen die 
dat nodig hebben. De meldkamer Oost-Nederland 
is de zevende meldkamer die is aangesloten op het 
landelijke netwerk van de Landelijke Meldkamer 
Samenwerking (LMS).

200 zaken opgelost in 2022 
Bron: Team Communicatie Oost-Nederland (AC/MN)

Succesvolle migratie Meldkamer Oost-Nederland 
Bron: Communicatie (EP)

Kick-off project Gambit: sensing voor persoonsbeveiliging
Bron: defensie.nl

Collega’s met PTSS gaan roei-uitdaging aan
Bron: Communicatie Den Haag
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Midden-Nederland, is één van hen. ‘Ik dacht altijd 
dat PTSS net zoiets was als een gebroken been. 
Gips eraf na een paar weken, krukken in de hoek 
en door. Dat was een misrekening.’ Sloeproeien 
bleek voor Willem een uitkomst. ‘Ruig weer, met acht 
medeslachtoffers in de sloep van wal, beuken tegen 
de golven. Niemand kan bij je komen. Je even veilig 
voelen.’

Het Blauwe Licht
Voor ze het ‘startschot’ gaf, overhandigde José, 
lid van de Korpsleiding, een symbolisch Blauw 
Licht aan de sloep van de Eenheid Den Haag. ‘Dit 
blauwe licht staat symbool voor ons blauwe hart en 
de veilige blauwe haven voor de collega’s van het 
sloeproeien’, sprak zij de roeiers toe. ‘Zie deze lamp 
als een stip op de horizon en een baken, zoals het 
licht van de vuurtoren dat voor schepen is.’ Na deze 
roeichallenge droeg Den Haag het Blauwe Licht 
over aan de Eenheid Zeeland-West-Brabant die de 
volgende challenge organiseert. Zo zal het Blauwe 
Licht door heel Nederland schijnen.
‘Genoeg aan een half woord’

Carla is trainer van de Haagse sloep en als zeer 
ervaren sloeproeister weet zij wat het positieve effect 
is van samen op en rond het water in touw zijn. ‘Het 
geeft rust en focus, maakt je sterker. En doordat de 
collega’s met lotgenoten in de boot zitten, voelen ze 
zich ook meer op hun gemak en beter begrepen. Ze 
hebben onderling vaak aan een half woord genoeg.’ 
Inmiddels hebben ongeveer tweehonderd collega’s 
uit heel Nederland vanaf negen roeilocaties in 
Nederland de helende kracht van roeien ervaren. 
Hiervan zijn ruim vijftig collega’s volledig of gedeeltelijk 
gere-integreerd.

Politiesloepen
Afgelopen jaar hebben alle eenheden die sloeproeien 
aan collega’s met mentale overbelasting aanbieden, 
de beschikking over een eigen politiesloep gekregen. 
Hans, voormalig hoofd bedrijfsvoering van de Eenheid 
Rotterdam en ‘geestelijk vader’ van ‘roeien naar 
herstel’, heeft zich hard gemaakt voor de aanschaf 
van de politiesloepen. Dit sluit naadloos aan bij 
zijn inzet als programmadirecteur doorontwikkeling 
Zorgketen Specifieke Aandacht & Zorg fase 2.

Graag maken wij u attent op een mooi evenement, namelijk het Internationaal Ballonfiësta Barneveld, waarbij 
ons IPA-lid Marten de Blecourt vrijwilliger is. In de volgende Melder gaan we nader kennis maken met de 
werkzaamheden van Marten binnen deze organisatie, al tijdens zijn politie dienstjaren en nu als pensionado. 
Het Ballonfiësta is een festival die 4 dagen duurt van woensdag 16 t/m zaterdag 19 augustus, vanaf 18.00 
uur. Nabij het centrum van Barneveld, naast Kasteel de Schaffelaar, wordt het festival dit jaar al voor de 39e 
keer gehouden. Naast de “normale luchtballon” zijn er ook “special shapes”, ballonnen in vele maten, kleuren 
en voorstellingen. Elke avond wordt het festijn afgesloten met een “night glow”. Tijdens de “night glow” 
worden op de tonen van de muziek de branders van de opgestelde ballonnen geopend. Omdat dit plaats 
vindt op het moment dat het donker is geeft dit een mooi effect. 

Ga eens een bezoekje brengen aan dit grootse evenement en in de volgende Melder kunnen we dan samen 
nagenieten van dit mooie spektakel. Meer informatie op: www.ballonfiestabarneveld.nl 

De redactie 

Aankondiging
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